
 

Zápisnica 
z rokovania Komisie podnikania a cestovného ruchu  

pri OZ v Slovenskej Ľupči 
zo dňa 2. februára 2023        č. 01/2023 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program:  

1. Otvorenie rokovania  a predstavenie členov komisie 

2. Prihovor p. starostu o vízii a plánov rozvoja podnikania a CR v obci S. Ľupča 

3. Návrh na realizáciu architektonicko-historického výskumu „Kláštoriska" 

4. Návrh na odpustenie nájmu pre kanceláriu MAS Banskobystrický geomontánny park a 
Moderného návštevníckeho centra na celý kalendárny rok 2023 a nastavenie 
podmienok ďalšej spolupráce. 

5. Výzva predsedu komisie na predloženie návrhov na činnosť komisie,  podnetov na 
témy rozvoja podnikania a CR do termínu najbližšieho stretnutia. 

K bodu č. 1: 
Zasadnutie komisie otvoril a viedol predseda komisie Mgr. Vladimír Homola, ktorý 
prítomných privítal a oboznámil so systémom činnosti komisie. Jednotliví členovia bližšie 
predstavili svoje odborné a praktické skúsenosti, ktoré sú dlhodobo orientované na segmenty 
rozvoja podnikania a cestovného ruchu.  
 
K bodu č. 2: 
Pán starosta Mgr. Roland Lamper informoval o vízii rozvoja podnikania a CR v našej obci. 
Snahou obce S. Ľupča je rozvoj CR v oblasti za hradom Ľupča, ktorá má prirodzené 
predpoklady na jeho rozširovanie a prepojenie na už existujúce body záujmu (lipová alej, kryt 
CO, zverien, cyklistické a turistické trasy). 
Diskusia: 
Starosta - v minulom volebnom období  sa v rámci podpory CR otvorilo informačné centrum, 
ferata v Driekyni, rozvoj mobility elektrokolobežkami atď. Záujem bol hlavne prepojiť 
mobilitu v rámci obce, realizuje sa rekonštrukcia námestia. V máji by mala byť ukončená 
prvá časť, ktorá pomôže aj rozvoju podnikania. Projekt náučného chodníka bude pre svoje 
vysoké finančné náklady rozdelený do jednotlivých etáp (odhadované náklady 500-600 tis. 
euro). 



p. Homola – prvým krokom obce by malo byť vytvorenie jednotného grafického manuálu, 
ktorý by sa uplatňoval pri tvorbe informačných tabúl, tlačovín a ďalších verejno-
informačných prvkov obce. Ďalšou prioritou je obnovenie komunikačnej väzby hrad-
námestie-kláštorisko. Vytvorenie jednotného zrevitalizovaného prepojenia hlavného ťahu 
obce, kde sa sústredí najstaršia historicko-pamiatková zástavba, by dopomohlo do obce 
prilákať množstvo návštevníkov z hradu, ktorí v súčasnosti z obce odchádzajú, nakoľko v nej 
nevedia nájsť ďalšie možnosti (muzeálny obsah, kultúrno-relaxačné aktivity, dostačujúce 
stravovacie, ubytovacie a iné služby). 
 
K bodu č.3: 
Krajský pamiatkový úrad Banská Bystrica prijal dňa 02. 06. 2022 žiadosť Obce S. Ľupča o 
vydanie rozhodnutia k zámeru obnovy národnej kultúrnej pamiatky – kláštor zaniknutý. 
Primárnym cieľom je prezentácia archeologického náleziska a jeho postupná revitalizácia do 
podoby openair múzea. Zámer bol vyhodnotený, ako prípustný po splnení realizácie všetkých 
potrebných pamiatkových výskumov (architektonicko-historický výskumu a záchranný 
predstihový archeologický výskum). Bez realizácie týchto výskumov nie je možné spustiť 
ďalšie procesy obnovy tejto národnej kultúrnej pamiatky s výraznými nadregionálnymi 
hodnotami. 
Diskusia: 
p.  Jančurová – ideálne by bolo, aby sa urobila  architektonická súťaž, aby tam nedošlo k 
podobnej situácii ako okolo námestia. 
Starosta – je to veľmi odlišný projekt od revitalizácie námestia, teraz sú dôležité pamiatkové 
výskumy a potom sa uvidí. 
p. Homola – naša funkcia je poradná pre OZ, mali by sme sa dohodnúť či odporúčame 
architektonicko-historický výskum, návrh obnovy musíme mať ak chceme realizovať ďalšie 
kroky záchrany kláštoriska. Predkladám na posúdenie cenovú ponuku na výskum od 
významného slovenského hradológa Mgr. Michala Šimkovica. Má bohaté skúsenosti 
s podobnými pamiatkami, napr. realizoval výskum kláštora Bzovík.  
Hlasovanie: 
počet členov komisie: 10 
prítomní:   9 
hlasovali za: 9 (V. Homola, M. Tomášik, J. Valica, M. Moravčík, P. 

Moravčík, M. Jančurová, P. Stanková, A. Kazárová, M. Máder) 
hlasovali proti:  0 
hlasovania sa zdržali:  0 
Prijaté uznesenie:Návrh na realizáciu architektonicko-historického výskumu „Kláštoriska" 
odporúča objednať.  

- Príloha 1: Cenová ponuka na architektonicko-historický výskum od Mgr. Michala 
Šimkovica za 4 940 € 

K bodu č. 4: 
Miestna akčná skupina Banskobystrický geomontánny park otvorila v júli 2021 v obci 
návštevnícke informačné centrum v prenajatých obecných priestoroch napravo od domu 
remesiel. Vďaka zamestnancom MAS bolo centrum postupne vybavené interaktívnym 
obsahom na úrovni múzeí tretej generácie. Prostredníctvom ďalších grantov bol vytvorený 
regionálny pult s cieľom propagácie lokálnych remeselníkov a ich výrobkov. V rámci 
spolupráce s obcou S. Ľupča a OOCR Stredné Slovensko vznikli ďalšie úspešné projekty ako 
možnosť zapožičať si elektrokolobežky a feratové sety. V dôsledku ukončenia projektu 
financovania MAS a aktuálneho nárastu cien energií je ďalšia činnosť informačného centra 
nerealizovateľná bez podpory zo strany obce S. Ľupča. Dodatočná finančná podpora obce by 



naštartovala ďalší rozvoj činností tohto inkubátora informovania, vzdelávania a propagácie 
obce, jej občanov, firiem a ľudí, ktorí sem prichádzajú nielen za relaxom. 
Diskusia: 
p. Homola – potrebujeme tu informačné stredisko, navrhujem, aby sme sa o tom pobavili. 
p. Kazárová – najideálnejším riešením by bolo fakturovanie za prevádzkovanie informačného 
centra. Obec vystaví faktúru za nájom a zároveň MAS vystaví faktúru za prevádzku IC na 
obec. 
p. Jančurová  – prečo to nedáme do domu remesiel, tento priestor má obrovský potenciál. 
Snažme sa jednotlivé činnosti obce orientovať na jedno miesto, neseparovať ich a nedrobiť.  
p. Moravčík M. – IC by malo byť na viditeľnom mieste, vtedy to prináša najväčší účinok. 
Knihy nepotrebujú veľkú teplotu na uskladnenie, do budúcna sa dá uvažovať o efektívnejšom 
využití kultúrneho domu.  
Starosta – odpustenie nájmu existuje na nejaké krátke možné obdobie, potom  je tu  možnosť 
uzavrieť zmluvu o výpožičke. Informačné centrum má pre obec spoločenský význam, snahou 
obce je pomôcť, nie je to uzavreté, pôjde to na finančnú komisiu. V súčasnosti nie je obec 
pripravená nie je podnikanie, preto je dnes táto spolupráca nastavená medzi OCCR Central- 
MAS-obec. Vzniknutú situáciu treba riešiť, odpustenie krátkodobé kým MAS prídu nejaké . 
p. Homola – okrem významu IC chcem zdôrazniť aj význam MAS. Pomohli získať 
prostriedky na info-kiosk, pomohli škôlke s dotáciou na opravu strechy. Je to do budúcna 
výhodné, že ich tu máme, pretože z ich pomocou sa vieme zapojiť do viacerých grantových 
a projektových výziev nielen na podporu podnikania a CR, Tiež sa mi pozdáva myšlienka 
spájania, napríklad keby vznikla študovňa miestnej knižnice prepojená s moderným 
informačným centrom obce, bolo by to mimoriadne atraktívne.  Je potrebné nájsť nejaký 
udržateľný model napr. menšie obce majú takéto IC (Bystrá, Čierny Balog), ktoré sú 
podporované aj príslušnou obcou. 
Hlasovanie: 
počet členov komisie: 10 
prítomní:   9 
hlasovali za: 9 (V. Homola, M. Tomášik, J. Valica, M. Moravčík, P. 

Moravčík, M. Jančurová, P. Stanková, A. Kazárová, M. Máder) 
hlasovali proti:  0 
hlasovania sa zdržali:  0 
Prijaté uznesenie: Návrh na odpustenie nájmu pre kanceláriu MAS Banskobystrický 
geomontánny park a Moderného návštevníckeho centra na celý kalendárny rok 2023 
a nastavenie podmienok ďalšej spolupráce komisia odporúča schváliť a formu pomoci 
dohodnúť na finančnej komisii OZ. 

- Príloha 2: Žiadosť o odpustenie nájmu pre kanceláriu MAS Banskobystrický 
geomontánny park a Moderné návštevnícke centrum 
 

K bodu č. 5: 
Predseda v závere  vyzval členov k tomu, aby predložili návrhy na činnosť komisie,  podnety 
na témy rozvoja podnikania a CR do termínu ďalšieho stretnutia. Na ďalšom stretnutí by sa 
stanovili dve-tri spoločné priority, ktoré by sa komisia snažila realizovať v tomto štvorročnom 
volebnom období.   
Diskusia: 
p. Homola – za mňa sú to pripravované projekty, grafický manuál a vytvorenie zoznamu 
obce, o ktorý sa usiluje p. starosta. 
p. Moravčík M. – do budúceho zasadnutia pripravíme nejaké podklady k rozvoju zveriena, 
financujeme to z vlastných zdrojov a náš zámer je rozvíjať to ďalej.  



p. Kazárová – zvieracia obora patrí k najnavštevovanejším miestam v katastri obce, preto 
treba zlepšiť informovanosť o tomto mieste a nastaviť prevádzkový poriadok tohto miesta, 
aby sme zabezpečili jeho zdravý a udržateľný rozvoj. 
 
 
 
zapísala: Zuzana Bačová 

doplnil: Mgr. Vladimír Homola 


